
ACTA 3a ASSEMBLEA GENERAL ORDINÀRIA CURS 22-23

Data: 4 de maig de 2023 | 16.30 a 19.30 h

Tipus: Presencial

Servei d’Espai Infantil: Inscrits 7 infants, assistents 1.

Assistents

24 participants presencials i 6 participants que deleguen el seu vot.
Membres de la Junta: Mari Carmen (presidenta), Estela (tresorera) i Paola M. (secretària)
Excusen assistència: Paola J. (vicepresidenta) i Alba (vocal).

Ordre del dia

1. Aprovació i votació de l'acta de l’assemblea ordinària del 2 de febrer de 2023.
2. Ratificació de Paola Mulero Molina, com a secretària de l’entitat.
3. Ratificació de Gemma Abad Conill, com a representant de l'AFA al Consell Escolar.
4. Votació: adhesió o suport a propostes rebudes per entitats del barri: (documentació adjunta)

● Placeta Oriol Canals
● Grup promotor Xarxa Les Corts

5. Informació de la Junta:
● Reunions mantingudes amb grup de treball d’aFFaC sobre les onades de calor a les

escoles.
● Estat dels contractes i seguiment de les empreses que presten el servei de l’espai

migdia (L’Esguard i La Xup-Xup).
6. Informació de les comissions.
7. Demanda de Famílies de 6è a fer una aportació econòmica pel comiat dels infants de 6è.
8. Precs i preguntes.

RESUM DE L’ACTA:

Prèvies:
- Famílies de 6è han demanat afegir un punt a ordre del dia per tractar una possible

aportació econòmica per al comiat dels infants que aquest curs estan cursant 6è. Junta
proposa incloure aquest tema com a punt previ a Precs i preguntes de l’ordre del dia.
S’incorpora aquest punt a l’Ordre del dia de l’Assemblea General Ordinària.

- Una família demana fer un canvi d’ordre en els punts de l’Assemblea, prioritzant els
punts 5 i 6 de l’ordre del dia proposada. L’assemblea no ho considera necessari i es procedeix
a iniciar l’Assemblea.

1. Aprovació i votació de l'acta de l’assemblea ordinària del 2 de febrer de 2023.

Votació: Queda aprovada per unanimitat.



2. Ratificació del càrrec de Secretària:

Una família associada expressa la seva inquietud pel fet que la Paola Mulero prengui el càrrec

de Secretària i pregunta per què no s’ha obert un període de candidatures per ocupar aquest

càrrec. S’obre un torn de paraules on intervenen diferents associats i també membres de la

Junta.

Finalment i tal com indica el RRI de l’entitat en el seu punt 2.3. , es procedeix a la ratificació.

APROVACIÓ DE LA RATIFICACIÓ del càrrec de Secretària de l’Entitat amb el següent resultat:

17 vots presencials + 4 vots delegats, a favor i 6 abstencions (5 presencials + 1 delegat).

ACCIONS: La Junta realitzarà els tràmits necessaris per a comunicar la Modificació de la Junta

Directiva de l’Entitat al Registre d’Associacions de la Generalitat.

3. Ratificació Representant Consell Escolar:

Junta explica que és un tràmit per tal de finalitzar la formalització burocràtica d’aquesta

designació, ja que ni en els documents de l’AFA ni en cap Acta de les Assemblees de l’Entitat,

consta l’aprovació de la ratificació d’aquest càrrec de representant al Consell Escolar, que sí es

va comunicar als associats a través de correu electrònic el 10 de novembre de 2021.

La Presidenta de l’anterior Junta comenta que a ella no se li ha consultat. Junta informa que

s’ha preguntat a les persones responsables d’aquest document, concretament a la Secretària

(la responsable d’emetre els certificats) de l’anterior Junta i que és la mateixa representat que

estem ratificant i també a la Direcció del Centre, que era el receptor del document.

S’informa a l’Assemblea que en el canvi de Junta, el gener de 2022, la presidenta entrant va

signar diversos document d’acús de rebut de tota la documentació de l’AFA entregats per la

presidenta i la tresorera sortints, i en aquests documentant entregats no constava aquest

certificat.

Per tant, la manera més ràpida i àgil de resoldre aquest error burocràtic és fer la ratificació en

l’Assemblea, per tal que la secretària emeti el Certificat corresponent.

APROVACIÓ DE LA RATIFICACIÓ del càrrec de representant de l‘AFA al Consell Escolar amb el

següent resultat: 23 vots presencials + 6 delegats a favor i 1 vot presencial d’abstenció.

ACCIÓ: La Secretària de l’AFA emetrà el Certificat corresponent per a finalitzar el tràmit de

designació de Representant de l’AFA al Consell Escolar, fins a les properes Eleccions del Consell

Escolar.

4. Adhesió o suport a propostes rebudes per entitats del barri

Placeta Oriol Canals:

S’explica qui era l’Oriol Canals Boix, quina vinculació va tenir en el barri i les seves entitats, així

com altres accions de record i homenatge que es fan per seguir recordant i reivindicant aquest

cortsenc per part de les entitats i col·lectius del Districte.

APROVACIÓ de l’adhesió a la proposta presentada per part de l’AV Les Corts perquè la placeta
de davant de l’Escola Ítaca tingui el nom d’Oriol Canals amb els vots següents: 23 vots
presencials + 6 vots delegats a favor i 1 abstenció presencial.

https://drive.google.com/file/d/1B1d2yoEeFp913GxTgN8jk4ruoIEZWeK5/view?usp=share_link


Grup promotor Xarxa Les Corts:

Algunes famílies pregunten quines entitats han presentat aquesta proposta i què implica
adherir-se a aquesta proposta.

Junta respon: les entitats que han iniciat aquest projecte són: AV de Les Corts, Associació
Salvem el Patrimoni de Les Corts, la Federació d’AV i Comissions de Festes de Les Corts, i
col·lectiu de veïns Som Camp de la Creu, entre altres.

Donar suport al grup promotor no implica que hi haguem de ser agents actius, tan sols que

estem interessats que se segueixi treballant per a crear aquesta coordinació entre les entitats

del barri i poder fer arribar a les famílies i recolzar a través de les nostres xarxes les seves

reivindicacions, accions i activitats que proposin.

APROVACIÓ suport i recolzament al Grup promotor de la XARXA LES CORTS sent altaveu de les

accions i propostes que el grup promotor de la Xarxa de Les Corts decideixin desenvolupar al

barri i per a poder consolidar la formalització com a persona Jurídica i representant de la veu

del barri enfront a l’administració Municipal, amb 22 vots presencials + 6 vots delegats a favor i

1 vot d’abstenció presencial.

5. Informació per part de la Junta

ONADES DE CALOR:

Junta informa que des de finals de febrer, membres de la Junta han estat assistint a diferents

reunions i trobades per compartir i tractar aquesta problemàtica de les Onades de Calor a les

Escoles.

- 21 de març - Concentració davant Consorci d’Educació - representació de l’AFA

Angelsola amb 3 famílies.

- 11 d’abril - Reunió amb Regidor d’Educació de l’Ajuntament - amb presència de l’AFA

Anglesola.

- Reunions aFFaC, amb altres AFA de Sants i Eixample, a Can Batlló - 24 febrer, 10 març,

28 abril.

- 8 de maig - Consorci ha convocat a representant de l’aFFac i AFA de la ciutat a una

reunió.

També s’ha mantingut una reunió amb la Direcció de l’Escola (25 d’abril), on se’ns informa:

Proposta Consorci - Classificats com Nivell 2 de 4 nivells de prioritat d’escoles de Barcelona.
Aprova dotar de 2 ventiladors de peu per aula.

Proposta Departament - Climatitzar 2 espais (menjador / espai polivalent i sala professors)
durant els propers 5 anys.

- Just avui la Generalitat ha publicat els 100 primers Centres Educatius on
s’implementarà aquesta mesura
https://educacio.gencat.cat/ca/arees-actuacio/centres-serveis-educatius/centres/pla-
adequacio-canvi-climatic/

Proposta d’Escola - Ha exposat al tècnic de manteniment del Consorci poder climatitzar tot
el centre aprofitant el circuit de renovació aire. Ens informa que el pati ja disposa de
punt d’aigua.

https://drive.google.com/file/d/1dYullurRFKlPB90zbcgxl-VBicHcMkXM/view?usp=share_link
https://educacio.gencat.cat/ca/arees-actuacio/centres-serveis-educatius/centres/pla-adequacio-canvi-climatic/
https://educacio.gencat.cat/ca/arees-actuacio/centres-serveis-educatius/centres/pla-adequacio-canvi-climatic/


Mesures proposades a realitzar conjuntament entre Escola i AFA durant aquest 3r
TRIMESTRE:

- Recollir temperatures a les aules amb termòmetres amb Data / Hora. Pel

professorat del centre.

- Recollida informes Incidències a infants com: reportar informes de salut en cas

de cops de calor per part de les famílies a través de l’AFA.

- Seguir amb les reunions del grup d’aFFaC - Onades de Calor.

La Junta demana la NECESSITEM LA COL·LABORACIÓ DE LES FAMÍLIES:

- Recull incidències per cops de calor.

- Suport per les reunions d’aFFaC - Onades de Calor (divendres tarda a Can

Batlló).

S’obre un torn de paraules entre els assistents on es pregunta per què no es proposen altres

accions o mesures. Surten propostes com fer accions més concretes i de reivindicació, com

manifestacions o concentracions davant escola, com s’han fet els divendres amb la Comissió de

Revolta Escolar. També es proposa fer un escrit al Consorci per mostrar el desconcert que

genera en les famílies les nombroses deficiències que té l’edifici de nova construcció, inaugurat

al gener del 2021.

Junta exposa que es necessiten mans i gent que realitzi les accions que es puguin proposar, que

les 5 persones que formen part del a Junta, no poden assumir més feines o liderar més accions.

Des de Junta i amb col·laboració amb Revolta Escolar es podria fer una crida extensiva a totes

les famílies (demanar si hi ha algun pare/mare arquitecte...) per a recollir les deficiències i

problemàtiques de l'escola. I un cop recollides de les deficiències i problemàtiques de l’escola

la Belén i la Laia s’ofereixen per a fer un escrit per presentar al Consorci per demanar s'adoptin

mesures efectives per ajudar escoles a reduir calor, on es podria comprar amb el Guiu i el Joan

(arquitectes), que també són de revolta escolar.

També s’exposa poder elaborar algunes propostes per a mitigar la calor al pati. Ja que no

tenim resposta de l’opció de tendal, o si tot i ja disposar d’un punt d’aigua, caldria també

disposar de fonts en ambdós patis.

CONTRACTES AMB EMPRESES DE SERVEIS:

AMORTITZACIÓ MATERIAL DE CUINA AMB LA XUP-XUP→
A finals de febrer la comissió de Migdia va fer arribar a Junta un contracte d'amortització del

material de cuina i menjador. Inversió que ha hagut de fer l'empresa de cuina (La Xup-Xup) per

tal de disposar dels estris per a poder oferir el servei, ja que al juliol del 22, en entrar a l’escola

es van adonar que la cuina només tenia l’equipament just (fogons, forns, neveres, congelador i

rentaplats). Sembla que els Consorci des de fa uns anys, només fa la dotació mínima de les

infraestructura necessàries, i consideren que l’entitat o empresa que es fa responsable dels

serveis de migdia, és qui han d’aportar la resta del material, tant a menjador (plats, gots,

coberts, carros...) com a la cuina (olles, cassoles, safates…)

Des de Junta s’han fet diferents consultes tant amb l’aFFac, com a altres Juntes d’AFA amigues

perquè ens assessoressin sobre les condicions i clàusules dels contractes amb les empreses de

serveis. Les respostes d’aquests assessoraments és que els contractes són correctes, però



manquen clàusules que protegeixin més l’AFA o on l’AFA tingui algun tipus de contrapartida de

la gestió del servei, ja que hi ha responsabilitats com la reparació o reposició de l’equipament

de la cuina, o les revisions d’aquests equips que són de l’AFA i no estan contemplades als

contractes.

Seguim amb les negociacions i esperant que La Xup XUp ens faci arribar l’inventari del material

que ha adquirit i assumit per a l’equipament del material de menjador i cuina. Aquesta

amortització de fet ens vincula amb La XupXup durant 5 anys, ja que el valor del material l’han

valorat en poc menys de 10.000 € i el contracte suposa una amortització de 2.000 € per curs.

En el supòsit de voler canviar d’empresa de cuina, caldrà que o bé l’AFA o bé l’empresa entrant

faci l’aportació econòmica que resti de l’amortització.

Junta comenta que cap dels membres de la Junta és experta en contractes i clàusules i que per

tant si hi ha algun soci/a que pugui aportar coneixements i sumar-se al grup de negociació,

seria fantàstic. De nou, la Belen s’ofereix a revisar i fer propostes dels contractes.

L’ESGUARD - Serveis de Monitoratge i Gestió Rebuts→
Junta informa que des de primers de març s’han mantingut un parell de reunions amb

l’Esguard per reconduir algunes incidències greus en el servei. En una reunió mantinguda el 31

de març on hi van participar la Junta, la Comissió d’Extraescolars i la de l’Espai Migdia, Junta va

proposar establir un registre d’incidències així com un circuit de comunicació d’aquestes

incidències, per tal de poder millorar la comunicació i també poder fer un millor seguiment del

servei.

Es mostra l’excel de Registre d'Incidències proposat per Junta així com el circuit de

comunicació. La proposta és posar-ho en pràctica aquest trimestre i que les parts implicades

(l’Esguard i AFA - Comissions i Junta) puguem valorar-la i fer-ne canvis al final de trimestre per

fer la implantació més sistematizada el curs vinent.

S’espera que aquesta eina ens pugui servir per poder fer un bon recull tant de les incidències

com de la seva resolució per part de l’empresa i que per tant puguem des de l’AFA fer una

valoració objectivable del servei.

Sobre les incidències, diverses famílies comenten el retard en la resposta de l’Esguard i també

problemes en la comunicació, ja que no totes les famílies reben els correus de l’Esguard, un

exemple és que l’Esguard fa uns dies va enviar un comunicat sobre els canvis del protocol

d’Al·lèrgics i la possibilitat de que alguns pares/mares assiteixin a l'hora de servir el plats per

que vegin com funciona el nou protocol. Però sembla que aquest correu no l’ha rebut tothom.

Per altra banda, també s’informa que el passat 14 d’abril la Junta i Comissió Migdia es van

reunir amb les dues empreses del servei de menjador per pactar el preu de l’Espai Migdia del

curs 2023/2024.

En aquesta reunió les empreses ens van comunicar la intenció de pujar el preu de 6,33 € - 6.94

€ (servei puntual) a 6,54 € /7,09 € (servei puntual). Aquest preu és el màxim que permet el

https://drive.google.com/file/d/1lBBJzX4B2dtO9FQXwY29mfHJoaoO3iq1/view?usp=share_link
https://drive.google.com/file/d/1lBBJzX4B2dtO9FQXwY29mfHJoaoO3iq1/view?usp=share_link


Departament d'Educació en el Decret 24/2023 i que es desenvolupa en detall en la Memòria

econòmica.

En aquesta reunió, des de Junta no es va estar d’acord amb la pujada de preu, ja que la

memòria econòmica que s’annexa al Decret, presenta un supòsit viable de 6,30 €/menú per a

menjadors similars al de la nostra escola (escola amb 2 h d’espai migdia i més de 220 alumnes).

En aquesta reunió les empreses tampoc podien detallar de la seva proposta quina partida seria

per les despeses de monitoratge i quines pels serveis de cuina i per tant quina seria la partida

alimentària sobre els 6,54 € que es retornaria a les famílies. Per tant, la decisió va quedar

pendent fins que les empreses presentin el detall de la proposta d’augment del preu per al curs

vinent, així com el document de modificació del contracte vigent, per canviar les clàusules

referents als costos i partides corresponents.

Junta informa que a les 15h d’avui mateix (4 de maig) han rebut un escrit de justificació dels

motius que duen a les empreses a proposar el preu màxim i també han enviat l’ANNEX de

modificació del contracte.

NO ha donat temps a revisar-ho a fons i, per tant, seguim amb negociacions i esperem que

abans de final de curs puguem informar les famílies dels preus de l’Espai Migdia del proper curs

2023/24.

Durant el tractament d’aquest tema, no hi ha a l’Assemblea cap membre de la Comissió de

l’Espai Migdia que pugui afegir més informació, ja que la representant de la Comissió ha hagut

de marxar. Junta exposa que tota aquesta informació compartida a l'assemblea es recull en

correus mantinguts a 3 bandes (Esguard / Junta i Comissió Migdia).

De nou s’obre la possibilitat que algun soci/a de l’AFA pugui sumar-se a revisar i negociar les

noves clàusules de preus i condicions pel curs vinent. De nou la Belen s’ofereix a revisar els

documents i propostes presentats per l’empresa.

6. Informació de les Comissions:

-Extraescolars:

La representant de la comissió comenta la participació en l’enquesta d’interès pel que fa a les
activitats extraescolars del proper curs. S’han recollit un total de 110 respostes que s’usen per
construir la nova graella. Per al proper curs hi haurà menys espais disponibles, cosa que
comportarà reduir l’oferta.

També explica que han donat llum verda a Esguard per tramitar l'homologació de les propostes
extraescolars d’activitat física del curs vinent, per a que les famílies puguin demanar les beques
que l'ajuntament ofereix per aquests tipus d’extraescolars. Si les activitats proposades
finalment són homologades l’Esguard informarà de com s’ha de realitzar el tràmit per accedir a
aquestes ajudes, conjuntament amb la informació i dates de les inscripcions a les extraescolars
del proper curs.

https://drive.google.com/file/d/1Ay90XSA8hCZHi-OMm3hv_3uPA_5rD3Yj/view?usp=share_link
https://drive.google.com/file/d/1Eyg1X6ZdCjuyO3NnJOjiCxo9ueRkCE8f/view?usp=share_link
https://drive.google.com/file/d/1Eyg1X6ZdCjuyO3NnJOjiCxo9ueRkCE8f/view?usp=share_link


Així mateix es comenten les activitats que s’han ofert aquest curs i la progressió en les
inscripcions per a cada activitat. L’ocupació no ha estat l’esperada i s’està parlant amb Esguard
per fer un nou enfoc de les activitats.

Per acabar diu que de cara al proper curs s’està treballant amb Esguard l’opció de poder-se
donar de baixa d’una activitat durant el trimestre si hi ha llista d’espera o si es troba un
substitut per cobrir la plaça que es deixa.

S’obre un espai d’intervencions, on diferents famílies exposen que tot i mostrar interès a
inscriure's a alguna extraescolar, no han obtingut resposta per part de l'Esguard i per tant han
hagut de buscar activitats fora de l’escola, ja que no sabien si quedaven places lliures o no. Des
de la comissió s’acorda tractar aquest tema amb l’Esguard.

Es pregunta per què només s’ofereix piscina com a activitat extraescolar fins a 2n. S’explica que
l’horari de les activitats extraescolars és de 16 a 17 h -17.30 h i que les piscines municipals
només ofereixen cursos fins a 2n, en aquesta franja. A partir dels 8/9 anys, els cursets
comencen a les 17.30h - 18h i per tant no els podem oferir com activitat extraescolar, ja que
queden fora de l’horari.

Finalitza la reunió a les 19.30 h.

Degut a l’hora que és i que només queden a l’assemblea 4 famílies i els membres de la Junta, es
dóna per finalitzada l’AGO a les 19.30h, deixant sense tractar part del punt 6 - Informació de les
Comissions i els punts 7 i 8 de l’Ordre del dia.

NOTA: Junta prendrem les decisions necessàries per a donar resposta a aquells punts que no

s’han pogut tractar en l’Assemblea i que no poden esperar a la següent AGO de l’Entitat.

Concretament es donarà resposta a les famílies de 6è, per a l'aportació econòmica pel comiat

dels infants de 6è.


